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Assistentiehonden  -  Opleiding en tegemoetkoming

Een assistentiehond is een hond die getraind is om personen met een handicap te helpen 
in het dagelijkse leven. Door gebruik te maken van een assistentiehond krijgen personen 
vaak de regie terug in eigen handen. 

Op 14 februari 2023 vond er in het Vlaams Parlement een hoorzitting plaats over de 
opleiding en tegemoetkoming voor assistentiehonden. Een van de sprekers was Annemie 
Deleyn stafmedewerker van het Vlaams Agentschap voor Personen met een handicap 
(VAPH).

1. Tijdens de hoorzitting zei mevrouw Deleyn dat het VAPH overleg zal plegen met de 
gemachtigde assistentiehondenscholen die autismehonden opleiden. Samen met de 
erkende RTH-diensten (RTH: rechtstreeks toegankelijke hulp) voor personen met 
autisme kunnen de doelmatigheid van de autismehond en de gebruikersdoelgroep in 
kaart worden gebracht. Dit heeft als doel deze assistentiehonden aan de refertelijst 
toe te voegen. Hetzelfde geldt voor epilepsiehonden of andere soorten 
assistentiehonden, aldus mevrouw Deleyn.

Heeft dit overleg tussen de gemachtigde assistentiehondenscholen en het VAPH al 
plaatsgevonden? Zo ja, wat waren de conclusies van dit overleg? Zo niet, waarom 
niet? En wanneer zal dit overleg plaatsvinden?

2. Een assistentiehond kost meer dan 25.000 euro. Het refertebedrag bedraagt 
13.169,49 euro, waardoor gebruikers en/of scholen zelf nog veel middelen moeten 
opleggen. Mevrouw Deleyn zei tijdens de hoorzitting dat het VAPH met de sector zal 
overleggen hoe de tegemoetkoming geëvalueerd kan worden.

Heeft dit overleg al plaatsgevonden? Zo ja, wat waren de conclusies van dit overleg? 
Zo niet, waarom niet? En wanneer zal dit overleg plaatsvinden?

3. Tijdens de hoorzitting kwam ook naar voren dat het aanbod van assistentiehonden 
kleiner is dan de vraag ernaar. Het VAPH wil samen met de Cel Machtiging 
Assistentiehondenscholen (Celma) nagaan welke mogelijkheden er zijn om 
verschillende problemen op te lossen en het aanbod te verbreden, aldus mevrouw 
Deleyn.

Werd dit al bekeken? Zo ja, welke oplossingen kwamen er naar voren? Zo niet, 
wanneer zal dit bekeken worden?
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1. Er heeft overleg plaatsgevonden tussen het VAPH en Bultersmekke Assistancedogs op 
23 februari. Daarna heeft er nog een overleg plaatsgevonden tussen het VAPH, 
Hachiko en de Belgian Assistance Dog Federation (BADF) op 30 maart. Op 19 juni zal 
een overleg plaatsvinden met Tanderuis vzw (een erkende RTH-dienst met expertise 
in autismespectrumstoornis (ASS)). 
Tijdens het overleg van 23 februari en 30 maart werd de aanvraagprocedure van 
assistentiehonden die niet op de refertelijst staan, toegelicht en verduidelijkt. Er werd 
afgesproken dat de assistentiehondenscholen het Kenniscentrum Hulpmiddelen (KOC) 
van het VAPH op de hoogte brengen wanneer een aanvraag ingediend wordt, zodat 
het KOC die dossiers mee kan opvolgen en bestuderen. Die dossiers leveren onder 
andere extra informatie op over de doelmatigheid van assistentiehonden en over de 
doelgroep ervan.

2. Tijdens het overleg tussen het VAPH, BADF en Hachiko op 30 maart werd de huidige 
kostprijs van een assistentiehond besproken. Het BADF bezorgde het VAPH een globaal 
overzicht van de totale kostprijs. Het VAPH heeft meer details opgevraagd over hoe 
die kostprijs samengesteld is. Aan de hand van deze gegevens en de beschikbare 
middelen wordt een voorstel uitgewerkt om het refertebedrag te verhogen. Realisatie 
daarvan is voorzien voor de eerstvolgende refertelijstaanpassing (voorjaar 2024).

3. Neen. Dit punt wordt geagendeerd op het overleg met CELMA op 26 juni.
Het VAPH zou de grote vraag naar gastgezinnen ook in de kijker willen helpen zetten 
via het driemaandelijks VAPH-magazine Sterk. Daarin kan een startend gastgezin een 
vaste column krijgen die zou lopen van het moment dat de pup in huis komt, tot het 
moment dat hij het gezin verlaat. Lezers zouden op die manier het hele traject van de 
opgroeiende pup in het gezin kunnen volgen, met achtergrondinfo over wat het 
betekent om zo’n pup in huis te hebben, hoe de opleiding eruit ziet, welke verschillende 
gastgezinnen er nodig zijn, … De column zou positief en wervend zijn, en ook duiding 
kunnen geven over de aanvraagprocedure. De zoektocht naar een potentieel nieuw 
gastgezin dat zou willen getuigen in Sterk loopt momenteel.


